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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Gyermekvédelmi központ Szombathelyen" 

Tisztelt Miniszter Úr!

1973. január 20-án adták át Szombathelyen a Fiatal Házasok Otthonát, a Paragvári úton. A ház 
eredeti funkciója a rendszerváltás körül kezdett megváltozni, immár bárki kaphatott itt 
önkormányzati lakást, aki igényelt, majd a 2000-es évek elején felszámolt régi, komfort nélküli 
szociális bérlakások megszűnésével érkező lakók hoztak gyökeres változást. Megindult és 
feltartóztathatatlannak tűnik a környéken a gettósodás.

Itt, működik gyermekvédelmi szakszolgálat, a Pálos Károly Szociális Szolgáltató Központ és 
Gyermekjóléti Szolgálat működtet ideiglenes szállásokat. Az otthon nélkül maradt vagy 
bántalmazott anyák és gyermekeik kaphatnak egy évre szállást, amit plusz fél évvel toldhatnak meg.
A szociális szakemberek elmondása szerint, a helyzet több szempontból is kiábrándító. Bár 
hozzájuk hivatalosan csak a földszinti anyaotthon tartozik, rálátnak a ház mindennapjaira is. A 
lakók nagy többsége nem dolgozik, a házban felnövő gyerekek pedig ezt a mintát látják. A 
szakszolgálathoz kerülő anyák és gyerekek olyan környezetből jönnek, ahol valami miatt krízis van.
Legtöbbször a családon belüli erőszak miatt van szükségük ideiglenes szállásra. A ház légköre pedig
nem jelent egy gyerek számára minőségi változást, nyugodt környezetet.

Szeretném megkérdezni Miniszter urat, hogyan lehetséges gyermekvédelmi központot működtetni 
ilyen szociálisan hátráltató környezetben?

Van –e lehetőség arra, hogy megfelelő új, támogató közegben segíthessék a rászoruló anyákat 
Szombathelyen?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Tisztelettel:



Ungár Péter (LMP)

Budapest, 2019. április 02.
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